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Els primers cinc mesos d’a-
quest any 2017 els furts al me-
tro van créixer un 15%. Aques-
ta xifra preocupant ha provocat
que els Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana, en el marc de
la Mesa de Coordinació Opera-
tiva, hagin anunciat la posada
en marxa d’un pla de xoc con-
junt per reforçar la seva pre-
sència al suburbà.

L’anunci el va fer a principis
de mes el  nou cap de la Regió
Policial Metropolitana Barce-
lona dels Mossos d’Esquadra, el
comissari Joan Portals. Portals
va explicar que actualment la
policia catalana té constància de
la presència d’uns 35 carteristes

reincidents a la ciutat -actuen
sols o en grups de dues o tres
persones com a màxim-, que te-
nen com a objectiu, principal-
ment, els turistes i els congres-
sistes que passen per les esta-
cions que hi ha als districtes de
l’Eixample i Ciutat Vella. Els lla-
dres intenten robar, sobretot, te-
lèfons mòbils d’última genera-
ció i rellotges de luxe. 

FINS AL 30 DE SETEMBRE
El dispositiu conjunt de Mossos
i Urbana s’implementarà fins al
30 de setembre. Així doncs, la
presència policial creixerà no-
tablement, especialment amb
agents de paisà, ja que són els
que aconsegueixen fer la majo-
ria de detencions. En aquesta lí-
nia, Portals va recordar que
l’any passat el 53% de les de-
tencions per furts a la ciutat es

van fer per sorpresa, mentre
que en els cinc primers mesos
d’enguany aquesta xifra ha estat
del 41%. Aquest tipus de deten-
cions són importants perquè, tal
com va recordar Portals, el tes-
timoni dels agents pot servir
com a prova en un judici. Això
provoca que en els robatoris
que la víctima és un turista,
aquest no hagi d’assistir al judici
i així  s’evita que l’acusat quedi
absolt per la incompareixença de
la víctima. Aquest alt càrrec de
la policia catalana també va fer
una crida a la ciutadania a vigi-
lar quan es viatja en metro amb
accions com ara tenir controla-
des les pertinences quan hi ha
aglomeracions.

TENDÈNCIA TRENCADA
L’augment dels robatoris d’en-
guany al metro arriba després

que entre el 2009 i el 2016 s’a-
conseguís reduir un 19% el
nombre de furts, sobretot grà-
cies a la pressió policial. Aques-
ta realitat, doncs, contrasta
amb les xifres conegudes ara,
que han acabat provocant el
nou dispositiu.

Des dels Mossos d’Esquadra
consideren que la millor estra-
tègia per combatre aquest tipus
de robatoris és mantenir la que
es va posar en marxa l’any 2005
de forma conjunta amb la Fis-
calia i la Judicatura. Des de lla-
vors s’han aconseguit dictar 158
sentències que prohibeixen als
condemnats l’entrada al metro.
Això ha fet que molts carteristes
decidissin marxar de la ciutat i
ara la policia catalana vol seguir
el mateix camí.

Per tal de fer un seguiment
dels resultats de la campanya, els

Mossos d’Esquadra i la Guàrdia
Urbana analitzaran cada set-
mana el funcionament i l’evolu-
ció del pla de xoc amb l’objectiu
de fer els canvis necessaris en
funció de les necessitats que es
detectin amb el pas dels dies.
Aquest seguiment ha de per-
metre detectar si els carteristes
es desplacen cap a altres zones de
la ciutat per concentrar els seus
esforços en altres llocs, com ara
els comerços, quan comencin a
notar la pressió policial.

OPERATIU ANTITERRORISTA
Tot aquest operatiu policial,
que implica el patrullatge d’un
nombre important d’agents,
serà possible, va explicar Por-
tals, tot i que actualment el
35% dels serveis de patrulla es
dediquen al programa operatiu
específic antiterrorista.

Viatges amb risc
» Els furts al metro van créixer un 15% durant els primers cinc mesos del 2017 després d’anys baixant
» Els Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana posen en marxa un pla de xoc per evitar els robatoris

Albert Ribas
BARCELONA

El nou pla de xoc per evitar robatoris estarà en marxa fins al 30 de setembre. Fotos: TMB
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GARANTIES4“Res no podrà actuar con-
tra les persones. La victòria la farà possi-
ble la gent”. Amb aquestes paraules es va
dirigir el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, al miler de persones
que van omplir el TNC el 4 de juliol per
presenciar l’acte de presentació, per part
del Govern, de les garanties democràti-
ques de l’1-O. L’exposició pública de tota
l’estructura legal del referèndum ja havia
començat el matí del mateix dia, en
aquest cas per part dels partits.

Així doncs, després de la destitució de
Jordi Baiget de la conselleria d’Empre-
sa i Coneixement, el Govern va voler en-
viar un missatge d’unitat i determinació
trencant la incertesa que envoltava el re-
ferèndum des del dia que se’n va anun-
ciar la data. “El referèndum és la garan-
tia perquè tots els catalans es puguin ex-
pressar. El seu vot decidirà”, va deixar
clar Puigdemont. 

I com s’aconseguirà això? La llei del
referèndum serà l’encarregada de donar
cobertura jurídica i garanties a tot el pro-
cés. Està previst que la seva aprovació es
faci a principis de setembre. La norma
preveu, en el seu article 4, que el Parla-
ment declararà la independència, durant
els dos dies següents, si el Sí obté més vots
que el No, mentre que si és al revés es con-
vocarien de forma immediata eleccions

autonòmiques. Les garanties de tot aquest
procés les establirà una Sindicatura Elec-
toral, que tindrà unes funcions similars
a les que normalment desenvolupa la
Junta Electoral. Aquest organisme tam-
bé tindrà l’encàrrec de buscar els obser-
vadors internacionals, que faran el se-
guiment de tot el procés de convocatòria
del referèndum per garantir el seu co-
rrecte desenvolupament.

L’altra pota clau d’aquest procés serà la
llei de transitorietat, que segons el Govern
ha de ser l’encarregada d’establir com se-
ria la separació amb l’Estat si guanya el Sí.
Es farà pública a finals de mes però tot in-
dica que només s’aprovarà un cop es co-
neguin els resultats de l’1-O.

Per tal que la ciutadania pugui conèi-
xer millor aquest procés electoral, el Govern
té previst desplaçar-se a més de 200 ciu-
tats i pobles per explicar-ne els detalls.

SENSE MÍNIM DE PARTICIPACIÓ
L’endemà dels dos actes de presentació dels
detalls de l’1-O, el vicepresident del Govern,
Oriol Junqueras, va defensar en una en-
trevista a TV3 que no s’hagi fixat un mínim
de participació per no afavorir el boicot. Se-
gons Junqueras, “no s’ha establert mai” un
mínim de participació en altres referèn-
dums, i va posar com a exemple els de la
Constitució espanyola o el de l’OTAN.

» Govern, Junts pel Sí i la CUP presenten la llei que ha de permetre tirar endavant el referèndum de l’1-O
» Puigdemont diu que la ciutadania, amb la seva participació, té el poder perquè la jornada sigui un èxit

“Ho farà possible la gent”

REFERÈNDUM4Diferents veus han ex-
pressat en els darrers mesos que l’1-O po-
dria ser una reedició de la jornada partici-
pativa que va ser el 9-N. Des del Govern,
però, defensen que això no serà així.

Els arguments per mantenir que aques-
ta votació no tindrà res a veure amb la del
novembre del 2014 són variats. En primer
lloc, recorden que l’1-O serà un referèndum
efectiu que complirà amb les garanties de-
mocràtiques de la comunitat internacio-
nal, mentre que el 9-N va ser “una consulta
popular”. Un referèndum, afegeixen des
del Govern, que serà vinculant i del qual
se n’assumirà “l’organització i les res-
ponsabilitats polítiques”, cosa que no va
passar el 9-N, ja que no era vinculant i l’or-
ganització va anar a càrrec de voluntaris. 

Tot i que la del cens és una de les in-
cògnites que encara queda per resoldre, el
Govern defensa que, a diferència de l’au-
togenerat del procés participatiu, aquesta
vegada hi haurà un cens conegut. Pel que
fa als col·legis electorals, tot i que ja hi ha
ajuntaments que han dit que no cediran es-
pais municipals, la intenció de l’executiu
és que es voti als mateixos llocs que es vota
en qualsevol altra convocatòria electoral.

Per últim, les meses electorals tindran
un llistat amb els electors i urnes con-
vencionals –s’ha iniciat el procés per
comprar-les directament després que el
concurs públic quedés desert–, mentre que
el 9-N no hi havia llista. Els membres de
les meses aquest cop no seran voluntaris,
sinó que es farà un sorteig per escollir-los.

“No serà un altre 9-N”
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Tribuna

per Iu Forn

4Una societat de revenda 

El periodista i guionista David
Broc explicava a Can Basté
(RAC1) com funciona el món
de la bamba (sí, ara en diuen
esportives, però he decidit
que tinc dret a seguir anome-
nant bambes a les bambes).
Les marques creen una ex-
pectativa i posen de moda un
model que podria vendre mil
milions d'unitats a tot el món
(com per dir una xifra), però
només en fabriquen 100 mil
(com per dir una altra xifra).
Què passa? Que els consumi-
dors compulsius “necessiten”
tenir aquell producte. I això ha
creat una nova feina: la del re-
venedor d'il·lusions “bambe-
res”. El negoci consisteix a
pagar una misèria a algú per-
què faci cua tota la nit a la por-
ta d'una botiga que tingui pre-
vist vendre el model de bam-
ba buscat per un munt de per-
sones disposades a pagar el
que sigui per ell o a crear bots
(robots, usuaris inexistents) a
internet per participar en els
sortejos que s'hi fan per acce-
dir a un dels parells. Un cop
tens el material, au, a posar el
preu que la gent estigui dis-
posada a pagar i tu ja tens feta
la nòmina del mes.

Però aquesta feina no és

molt diferent de la de qui viu de
revendre entrades de concerts.
Ja ho sap, oi? Aquest matí a les
10 es posen a la venda les en-
trades per a un concert de Pa-
quirrín (poso per cas). I a les 10
del matí i un segon ja no que-
da cap entrada. I resulta que a
aquella hora ja són totes a la re-
venda a uns preus de format-
ge “artesà” d'una fira medieval.

Però aquesta feina tampoc
és molt diferent de la de llogar
un pis (o uns quants) de 50
metres quadrats al centre de
BCN per 2 mil euros i rellogar-
lo als “guiris” a través d’A-
irbnb a 500 euros la nit. O la de
passejar turistes en cotxe sen-
se pagar cap llicència ni impost.
O tantes altres.

Paral·lelament, vivim en el
món del low cost. Una samar-
reta val 5 euros i la comprem
perquè ens durarà 15 rentades,
ja que per 5 euros la qualitat és
la que és, però és que a més,
tampoc ens durarà com a con-
sumidors perquè de seguida
necessitarem comprar-ne una
altra que estigui més de moda.
I, esclar, per vendre samarre-
tes a 5 euros en locals del cen-
tre d'una ciutat, on el preu del
metre quadrat de lloguer és de
no-sé-quants-milers-d’euros i

que surtin els números, el se-
cret és que qui fabrica la sa-
marreta i qui la ven cobrin
uns sous de misèria.

I, esclar, per poder pagar un
pis de lloguer que està a uns
preus impossibles per culpa
de la inflació que ha creat
Airbnb, la gent que ven sa-
marretes a 5 euros s'ha de de-
dicar a revendre bambes, en-
trades i el que calgui a gent dis-
posada a pagar-ne el que sigui.
Però com qui vol les bambes
súper de moda resulta que és
qui ven samarretes de 5 euros
i completa el sou llogant pisos
d’Airbnb i ni així hi arriba,
aquest ha d'apujar el preu de
les habitacions als guiris i, per
tant, també acaba apujant el
preu del lloguer de qui li revèn
les bambes. I llavors el de les
bambes ha d'apujar-ne el preu
per poder pagar el pis que
també ha pujat de preu... i així
fins a l'infinit.

Ei, però no pateixi, que ja
hem sortit de la crisi i no vi-
vim cap bombolla de res per-
què quan va esclatar l'última
ja vam aprendre el que no
s'ha de fer per no repetir-la. I,
endavant!

Publicat a El Nacional.cat

per Jordi Lleal 

En el contenciós entre Espanya
i Catalunya es desenvolupa
una competició entre dos equi-
ps que s’enfronten en un camp
que Espanya, com a equip de
casa, rega la gespa o la deixa
seca si li interessa, la retalla o
la deixa llarga si vol, marca les
línies i mides del camp de joc
com li dóna la gana. Es juga el
partit amb els articles d’un
reglament fet a mida seva, i
l’àrbitre i els seus assistents els
anomena la junta de l’equip de
casa. Els vestidors del visitant
estan en un estat desastrós, no
tenen ni aigua calenta. Per
viatjar, el sistema de transport
és obsolet i més d’una vegada
han de fer un tram del camí ca-
minant a peu. L’allotjament és
miserable amb brutícia, puces
i xinxes.

A la grada els aficionats
que porten banderes i esten-
dards “no constitucionals”, les
forces de seguretat els hi reti-

ren, els posen multes i si es po-
sen rebecs, poden acabar a
comissaria, mentre que els
aficionats locals no paren d’in-
sultar als jugadors visitants i
llançar objectes al camp. Els
jugadors de casa, practiquen
joc brut i subterrani en con-
nivència amb l’equip arbitral.
Si algun jugador visitant fa
una mirada d’odi o mala in-
tenció a un  jugador de l’equip
local, l’àrbitre intueix que vol
fer una entrada fora del re-
glament, s’anticipa i pita falta,
abans no faci mal al jugador
local. Si els visitants protesten,
els treu la targeta groga i,
quan cal, targeta vermella. I si
convé xiulant penal a l’últim
minut, després d’allargar el
partit el temps que calgui, a fa-
vor dels de casa fins que gua-
nyin. Això no és un partit,
això és una paròdia.

Hem de marxar i jugar una
altra lliga, la Lliga d’Europa!

Un diari participatiu

4Jugar en camp contrari

Actualitat a la xarxa

#Garanties

@gerardgomezf: Presentem la llei del
referèndum d'autodeterminació al Parla-
ment; punt clau de la legislatura. Fermesa,
determinació i compromís. Som-hi! 

#Cessat

@encampanya: Baiget esmorza a la Farga
de Gran Via. Es troba Mas-Colell removent
un cacaolat fred. Comparteixen taula i La
Vanguardia. Es miren. Suspir.

#25AnysDesprés

@SergiMaranya: 25 anys dels JJ.OO de
Barcelona'92. Ara sabem què volia dir
COBI: Catalunya Oberta a la Bilateralitat i
a la Independència. #ReflexióDelProcés.
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Parlen els
veïns

Iván
“S’hauria de mirar
bé el cost, però em
sembla bé que es
vulgui potenciar la
xarxa de mobilitat
pública. De fet, crec
que serviria per do-

nar una empenta al transport públic, ara
que molts usuaris estem farts de les va-
gues del metro.”

Miriam
“Serviria per con-
nectar una zona rica
amb una altra que
no ho és tant i ho
aplaudiria, però per
fer-ho s’hauria de
partir la Diagonal i

ho veig complicat. L’eliminació de carrils
de circulació l’únic que faria seria crear
més problemes de trànsit.”

Ana
“Seria convenient.
Hi ha una part de la
ciutat que no està
coberta per metro.
A més, trobo que és
més pràctic i fins i
tot seria bo per al tu-

risme que el tramvia connectés la Dia-
gonal: es podria veure tota l’arquitectu-
ra de l’Eixample en un sol trajecte.”

Alberto
“No ho veig clar. Si
no ho tinc mal en-
tès, ara mateix ja hi
ha autobusos que
recorren la Diago-
nal de punta a pun-
ta, de manera que

no crec que calgui fer-ho. La ciutat ja està
plena de projectes inacabats, com les Glò-
ries o la Sagrera.”

Com veuries que es pugui acabar unint el Tramvia per la Diagonal?
per Toni Enguix

Un diari obert

Aquesta semana passada s’ha celebrat
el Dia Internacional de l'Orgull
LGTBI. Un preludi del Dia Interna-
cional de l'Orgull Heterosexual que
tindrem el goig de celebrar tan bon
punt l'amor entre persones de sexes
diferents sigui considerat un crim
en 72 països i condemnat amb la
pena de mort en 16 d'ells.

Fou un dia aparentment esperan-
çador. El país va omplir-se de colors,
de desitjos i de proclames. Proclames
anònimes i de patums conegudes, de
joves i grans, als mitjans i, sobretot, a
les xarxes socials. Moltes, apassiona-
des; d'altres, sinceres; i algunes, in-
quietants. Entre aquestes últimes,
convé aturar-nos especialment en to-
tes aquelles persones que, tot defen-
sant la causa i mostrant-se'n partida-
ris, en les seves alegres reflexions
apel·laven a la tolerància vers el
col·lectiu i es felicitaven pel fet de con-
siderar-se a si mateixes tan tolerants
davant la realitat. Tolerants. Del verb
tolerar. Que ho toleren.

L'Institut d'Estudis Catalans iden-
tifica 3 accepcions diferents pel verb
tolerar. La primera parla de "suportar
en els altres alguna cosa que des-
aprovem". La segona, "deixar passar
alguna cosa sense consentir-ho ex-
pressament". I la tercera, "resistir
una condició adversa sense dany".
Aquestes persones, doncs, suporten el

món LGTBI. Li deixen passar la seva
manera de fer, la seva manera de
viure. Resisteixen. Resisteixen com
uns autèntics herois davant les atro-
citats amb què el present els obsequia
diàriament.

En ple segle XXI, per tant, i al nos-
tre propi país, encara hi ha qui per-
dona la vida amb condescendència a
aquells que estimen d'una manera
determinada. Encara se'ls deixen
passar els seus gustos. Els seus vicis.
Les seves excentricitats. Encara es to-
lera, públicament i amb orgull, se-
gons quin amor. Perquè som oberts
i avançats de mena; tant, que som ca-
paços de fer els ulls grossos davant la
més simple de les llibertats. Quina
sort, quina joia.

Bé, és important que aquesta bona
gent sàpiga que no cal. Que la seva to-
lerància no és necessària. Ningú neix
perquè uns altres li tolerin ser qui és.
Sobretot, perquè a aquests altres no
se'ls tolerarà mai la seva benvolent
permissivitat enfront un dels drets
més bàsics de qualsevol societat: el
d'estimar lliurement, el de ser qui un
vol ser.

Que no esperin, doncs, cap reco-
neixement, cap agraïment, cap abra-
çada. Que no esperin que els tolerem
la seva gentilesa. A hores d’ara, sen-
tint-ho molt, ja no ens podem per-
metre que es toleri la llibertat.

per @ModernetdeMerda    per Sergi Villena 

Dos casos produïts en els darrers
dies han reobert el debat sobre el pa-
per de la pedrera blaugrana: Jordi
Mboula se'n va al Mònaco, i Eric
Garcia al Manchester City. El primer
pertany al Juvenil i el segon al Cadet
(per tant, una mica més jove), i
eren dos dels noms cridats a poder
ser estrelles del Barça en un futur no
gaire llunyà. Per què marxen del club
tan joves? No se'ls pot convèncer de
quedar-se, amb un projecte que els
sedueixi? És cert que tant Mònaco
com City han presentat ofertes eco-
nòmicament molt potents, perquè en
la seva política de fitxatges es con-
templa destinar quantitats impor-
tants a l'adquisició de valors emer-
gents. Però un club com el Barça
hauria de tenir altres arguments
per ser capaç d'evitar que li marxin
jugadors. I aquests arguments pas-
sen inevitablement per un canvi de
filosofia en les divisions inferiors.
Cal que els nois de la casa que des-
punten, sentin que el somni de pu-
jar al primer equip és factible i no
una utopia. 

L'arribada d'Ernesto Valverde,
un entrenador que sempre s'ha ca-
racteritzat per donar oportunitats als
nous valors, pot capgirar les coses en
clau positiva. Tots aquests joves
futbolistes necessiten veure i creu-
re en un projecte esportiu que sigui
atractiu per a les seves carreres. La
qüestió econòmica -en la qual el
Barça no pot competir amb trans-
atlàntics europeus que aposten for-
tíssim gràcies al capital que aporten
els seus magnats àrabs, com el City
o el PSG,- no hauria de ser primor-
dial. El pitjor error que s'ha comès
en els últims anys, és donar molt po-
ques oportunitats al planter en par-
tits del primer equip en què hi havia
poc o res en joc. Això els esperona-

ria, i de pas els faria sentir impor-
tants i amb possibilitats reals de
triomfar en un club de la grandesa
del Barça. Aquesta estratègia és més
important per a un jove -si no és que
es deixa portar per la cobdícia, que
casos també n'hi ha- que no pas els
diners.

La renovació del mataroní Aleñà
contraresta d'alguna manera aques-
tes fugues, i l'entitat mira d'enviar un
missatge de confiança cap al filial,
però no n'hi ha prou. També és
molt important articular una es-
tructura esportiva, i protegir-se de
l'amenaça d'aquests clubs podero-
sos. City, United o Chelsea, per po-
sar tres exemples, ja fa temps que
flirtegen amb joves de la pedrera
barcelonista fent-los promeses de tot
tipus que han seduït, i ho segueixen
fent, a molts d'ells. No pot ser que el
Barça no els cuidi com cal, i es des-
perti tard i a corre-cuita quan els ju-
gadors ja tenen peu i mig en un al-
tre club. Necessiten sentir-se valo-
rats, i no veure com la secretaria tèc-
nica contracta sistemàticament ju-
gadors de fora, sense mirar i valorar
el què hi ha a la base. És el cas d'E-
ric Garcia, un dels centrals més pro-
metedors en molts anys a Can Bar-
ça, que s'ha adonat que el City li pot
oferir un projecte més engrescador.
És incomprensible que ens passem
anys queixant-nos de que hem d'a-
nar a buscar centrals a fora perquè
a casa no en surt cap amb nivell, i
quan en tenim un que apunta molt
alt, ens el prenguin davant dels nas-
sos. És urgent revisar l’organització
del futbol base, que és el tresor més
preuat del Barcelona i una tempta-
ció per als voltors. Confiem en que
Valverde, a diferència de Luis Enri-
que, li doni a aquest tema la impor-
tància que requereix. 

@jm_clavero: Presentación de la Llei del
Referèndum. 8 personas en la mesa. 8
objetivos para la justicia española. No
tardarán. 

@gabrielrufian: Yo soy de un país en el
que se explica como votar desde un Par-
lament y no como conspirar desde un
Ministerio.

@davidminoves: Avui fa 25 anys va
començar ‘L'Operació Garzón’ contra per-
sones detingudes i torturades per ser inde-
pendentistes. La cara B dels Jocs Olímpics!

Opinió en 140 caràcters

4No em toleris 4Fugues doloroses
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LA VILA OLÍMPICA4La Síndica de
Greuges, Maria Assumpció Vilà,
s’ha pronunciat recentment sobre
l’actuació de l’Ajuntament res-
pecte a tota la polèmica que ha en-
voltat la construcció del macro al-
berg de la Vila Olímpica. En la seva
resolució després de rebre una re-
clamació de l’Associació de Veïns
de la Vila Olímpica, Vilà apunta
que el paper del consistori ha es-
tat “correcte i s’ajusta a dret”.

Així doncs, la Síndica ha des-
estimat la reclamació, tot i que al
mateix temps recomana a l’A-
juntament que “faci un control
adequat de les obres de l’alberg i
de l’activitat que s’hi pugui dur a
terme”. Al mateix temps, també
insta al govern municipal a apli-
car “les mesures correctores ne-
cessàries per pal·liar els efectes ne-
gatius” que l’alberg “pugui tenir en
l’entorn i en la vida del barri”. De
fet, la Síndica deixa clar que com-
parteix “la preocupació del veïnat
sobre com impactarà aquest ma-

cro alberg en la qualitat de vida del
veïnat”, tot i que deixa clar que la
seva funció no és “anul·lar una de-
cisió municipal”.

RESPOSTA VEÏNAL
Per la seva banda, l’Associació de
Veïns de la Vila Olímpica ha vol-
gut respondre al pronunciament
de la Síndica recordant-li que
“l’Ajuntament va amagar infor-
mació sobre l’alberg al veïnat”.
L’entitat es refereix a una pregunta
que van fer l’abril de l’any passat
durant la Comissió Consultiva de

Govern d’Urbanisme i Obres on,
diuen els veïns, se’ls va negar que
hi hagués cap informació sobre el
futur alberg. Afegeixen que, la
setmana anterior de rebre aque-
lla resposta, a la Comissió d’Ar-
quitectura “es va tractar l’expe-
dient de l’alberg”. És per això que
lamenten que la Síndica no hagi
“vingut a parlar  amb els veïns”.
“Segurament, si ho hagués fet, no
faria aquestes afirmacions tan ca-
tegòriques”, afegeixen.

Ara l’entitat té previst portar el
projecte a la justícia.

Els veïns han dit que continuaran plantant cara al projecte. Foto: Arxiu

La Síndica veu “correcte” el paper
de l’Ajuntament amb l’alberg

» Comparteix, però, la preocupació veïnal per l’impacte del projecte
» Els veïns recorden que “el consistori va amagar informació”

El Besòs i el Maresme acull
durant tres dies el millor circ

FESTIVAL4El barri del Besòs i
el Maresme acollirà entre demà
i dissabte el primer Festival de
Circ del districte de Sant Mar-
tí, que organitza l’Associació
de Professionals del Circ de Ca-
talunya (APCC) amb la direcció
artística de CoopdeCirc. També
hi col·laboren La Central de
Circ, el Districte, l’ICUB i el
Departament de Cultura de la
Generalitat.

El festival es presenta amb
un doble objectiu: promoure
el circ que es crea a Catalunya
i enfortir els lligams amb el

veïnat i les entitats del Besòs.
L’APCC aposta per una pro-
gramació familiar per a totes les
edats, atractiva per a infants i jo-
ves sense oblidar el públic adult.

El Festival també permetrà
impulsar la professionalització
del circ a Catalunya, ja que aco-
llirà propostes d’artistes emer-
gents dedicats al circ actual i
contemporani. Això farà que
es converteixi en un punt de re-
ferència per als programadors
catalans, que podran escollir
entre els diferents espectacles
que se celebraran. 

34 inquilins van rellogar el seu
pis a turistes de forma il·legal

HABITATGE4L’Ajuntament va
fer públic ahir que, des de la po-
sada en marxa del pla de xoc el ju-
liol passat contra els pisos turístics
il·legals, ha localitzat al districte 34
pisos que els seus inquilins els re-
llogaven il·legalment a turistes.

Al conjunt de la ciutat la xifra
s’enfila fins als 316 pisos, la ma-
joria dels quals són a l’Eixample
(103). Sant Martí és el quart dis-
tricte on s’han produït més casos. 

La presentació d’aquestes xi-
fres va anar acompanyada ahir de
la petició de diàleg que l’Ajunta-
ment va fer a les plataformes d’a-

llotjament turístic per tal de posar
ordre a l’oferta del lloguer vaca-
cional a la ciutat. Entre aquestes
plataformes hi ha Airbnb, amb qui
el consistori manté una relació ten-
sa des de fa temps. De fet, la set-
mana passada, el govern munici-
pal va exigir a Airbnb que, en pa-
raules de la tinent d’alcalde Janet
Sanz, “compleixi la legislació d’u-
na vegada per totes i deixi d’a-
nunciar pisos sense llicència a
través d’Internet”.  El consistori va
multar aquesta plataforma amb
600.000 euros per reincidir a
l’hora d’oferir pisos sense llicència.

Els Pet Shop Boys seran 
dissabte al Festival Cruïlla

CONCERT4El Festival Cruïlla,
que se celebra aquest divendres
i dissabte al Parc del Fòrum tin-
drà com a cap de cartell una de
les millors bandes de pop elec-
trònic de les últimes dècades, els
Pet Shop Boys.

El duo britànic format per
Neil Tennant i Chris Lowe ac-
tuaran a partir de les 11 de la nit.
El concert suposarà l’estrena a
Catalunya del seu darrer es-
pectacle, ‘Super’. Es tracta d’un

treball que ha omplert el seu re-
pertori de nous clàssics, com ara
The Pop Kids o Inner Sanctum.

Des del seu naixement l’any
1981, Tennant i Chris Lowe no
han parat de fer discos que s’han
convertit en icones mundials. El
seu interès per la dansa, la
moda i la innovació gràfica i tec-
nològica han estat cabdals per
crear un estil propi que agafa
tota la seva força durant les in-
terpretacions en directe. 

Urbanisme | Licitat l’enderroc de Sant Bernat Calbó
El Districte va anunciar el passat 20 de juny la licitació per a l’enderroc de l’església de

Sant Bernat Calbó, que ha de permetre posar en marxa la remodelació de la plaça  i l’am-
pliació de l’escola Mar Bella. La primera fase de l’enderrocament es farà a finals de mes i

afectarà les parets de l’escola, mentre que l’enderroc de l’església es farà durant l’agost.  
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El carrer Bolívia s’obre a Selva
de Mar i prioritzarà els vianants
MOBILITAT4Les obres per con-
vertir el carrer Bolívia en un eix
per a vianants ja han començat.
Els primers treballs han consis-
tit en l’enderroc d’unes edifica-
cions per permetre l’obertura
d’aquest carrer fins a Selva de
Mar. En aquesta fase, també es
tirarà a terra el mur que tanca
part de la nau de l’antiga fàbri-
ca Tallada i Lora, que està en mal
estat i podria caure. 

Aquest és un primer pas per
convertir un tram de 235 metres
del carrer Bolívia, des de Fluvià
fins a Selva de Mar, en un vial on
els vianants tindran prioritat. Hi
haurà una part central destina-
da al trànsit de vehicles a baixa
velocitat i un paviment de panot
de flors, on es plantaran arbres
i s’instal·larà mobiliari urbà. 

Les obres duraran 15 mesos
i costaran 3,4 milions.

Dues fuites d’aigua en 
dos dies al carrer de Llull

ENSURT4Els passats dies 29 i
30 de juny, els veïns del carrer
Llull es van tornar a posar en
alerta. Si al març tres finques d’a-
quell carrer van haver de ser des-
allotjades per problemes es-
tructurals, ara han estat dues fui-
tes d’aigua en dos dies les que
han trencat la calma dels veïns. 

La primera fuita va tenir lloc
dijous 29 de juny davant del
número 157 d’aquell carrer, pre-
cisament una de les finques afec-
tades per les esquerdes que va
haver de ser desallotjada el març.
Els bombers van aturar la sorti-
da d’aigua i els tècnics de l’em-
presa Sorigué van dedicar-se a
canviar la canonada trencada. 

Però és que l’endemà al matí
una nova fuita, en aquesta oca-
sió al número 147 del carrer
Llull, va aixecar la vorera i va in-
undar els baixos i un restaurant
de l’edifici del costat, una inci-
dència que va deixar una sei-
xantena de veïns sense submi-
nistrament d’aigua. 

El regidor del Districte, Josep
Maria Montaner, va apuntar a
Beteve que una de les possibles
causes de la fuita podria ser el
material de les canonades i la
seva antiguitat, un extrem que va
negar Aigües de Barcelona, que
es va comprometre a canviar la
canonada afectada per una altra
d’un material més flexible. 

URBANISME4La transformació
de la plaça de les Glòries avança,
de moment, per la superfície. El
Ple de juny va aprovar la modi-
ficació del Pla General Metro-
polità (PGM) que permetrà tirar
endavant el projecte de gran
parc verd  amb equipaments i ha-
bitatge públic que està previst
desenvolupar a la plaça. Per fer-
lo efectiu, l’Ajuntament ha anun-
ciat una injecció pressupostària
de 53 milions d’euros. 

Per tant, la plaça es conver-
tirà en un pulmó verd  –de 12
hectàrees de parc sense dis-
continuïtat– envoltat d’equi-
paments, com ara un CAP, una
llar d’infants –al carrer Carta-
gena, les obres de la qual es li-
citaran aquest estiu– o una re-
sidència per a la gent gran, i
també està previst ampliar l’es-
cola Els Encants. Però a més, el
projecte preservarà i recupe-
rarà la Fàbrica dels Paraigües i
la del Sucre, que es convertiran
en equipaments culturals. En
aquesta línia, el pla té la volun-
tat d’ampliar la Farinera del
Clot i es mantindrà una in-
fraestructura històrica com el
Rec Comtal. 

Per altra banda, el projec-
te –amb algunes al·legacions de
diferents partits polítics– con-

templa que al voltant de les Glò-
ries hi hagi principalment habi-
tatge públic, amb un total de set
promocions, de les quals cinc es-
taran situades al carrer Bolívia.
Una d’aquestes ja està llesta per
entregar i altres dues es licitaran
al llarg d’aquest estiu. L’Ajunta-
ment destaca, d’entre tot l’habi-
tatge públic previst a la plaça, la
comunitat de l’illa de les Glòries,
que s’ubicarà entre el Mercat dels
Encants i la Gran Via. 

Aquestes construccions tin-
dran l’altura limitada, així com
la resta d’equipaments que s’ins-
tal·lin –que han de ser de plan-

ta baixa més 16 pisos–. Tampoc
es permetrà fer-hi hotels. 

Pel que fa a la mobilitat, la
nova plaça de les Glòries incor-
porarà un gran intercanviador de
transport públic, entre les xarxes
de metro i tramvia. I en la línia
de promoure el transport soste-
nible, el consistori prioritzarà bi-
cicletes i vianants per davant
dels vehicles privats, per la qual
cosa es preveu una reducció del
trànsit en superfície. 

Ara només cal el vistiplau
de la Generalitat per tal de poder
licitar les obres i que comencin el
primer trimestre del pròxim any. 

Les Glòries afronten la seva transformació verda. Foto: Cristian López

53 milions per tirar endavant 
el pulmó verd de les Glòries
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FESTA4El barri del Poblenou
escalfa motors per celebrar la si-
sena edició de la Fira de Cerve-
ses, que tindrà lloc al Parc del
Poblenou a partir de demà i
fins diumenge. Tres dies du-
rant els quals els assistents po-
dran gaudir de les més de 200
varietats d’aquesta cèlebre be-
guda que s’exposaran a la mos-
tra. Hi haurà expositors locals,
seleccionats entre els millors
productors de l’Estat, i una im-
portant presència internacio-
nal “de primer nivell”, asseguren
des de l’organització, provinents
dels EUA, Noruega, Itàlia, Bèl-
gica, Anglaterra, Polònia, Grècia,
Panamà, França, Bulgària, Suè-
cia, Escòcia i Rússia. 

Per altra banda, una de les
novetats d’aquesta sisena edició
de la fira és la creació d’una
zona de ‘brew up’, on els matei-
xos bars produeixen la seva cer-
vesa. Aquest espai comptarà
amb cinc representants: Black

Lab, Garage, NaparBCN, Bar-
naBrew i Brewpub Le Sec. 

LA CERVESA ESPECIAL 
Cada any, la Fira ofereix una cer-
vesa especial que només es pot
tastar durant els tres dies de
l’esdeveniment. Enguany seran
els productors de Mala Guisso-

na, del País Basc –en col·labo-
ració amb Freen Lions– els en-
carregats d’oferir-la. 

Completen l’oferta de la fira
xerrades i conferències a càrrec
de professionals i experts del sec-
tor, tasts cervesers, gastrono-
mia –amb 12 foodtrucks– i ac-
tuacions musicals i de DJ. 

La fira arriba enguany a la seva sisena edició. Foto: La Costa

Més de 200 varietats a la 
Fira de Cerveses del Poblenou

» El Parc del Poblenou acull la cita a partir de demà i fins diumenge
» La mostra oferirà tasts, xerrades i conferències a càrrec d’experts

L’Inaudit omple de música 
les botigues del Poblenou

DINAMITZACIÓ4”Una festa es-
pectacular”. Així van qualificar la
segona edició del festival Inau-
dit els seus organitzadors i l’Eix
Poblenou. La festa, que barrejava
comerç i música, va tenir lloc el
17 de juny a diverses botigues i
espais del Poblenou, cosa que va
sorprendre els compradors ha-
bituals i veïns del barri.

Amb aquesta activitat l’Eix
Poblenou va tenir la voluntat d’a-
favorir el comerç de proximitat,
fent que moltes botigues s’om-

plissin de gent per assistir als
concerts improvisats. 

El festival va tenir dues mo-
dalitats. L’Inaudit In va consis-
tir en actuacions musicals a l’in-
terior de botigues i va ocupar
bona part d’aquella jornada.
Per la seva banda, l’Inaudit Out
va començar a les sis de la tar-
da i va aplegar concerts a di-
versos espais del barri. El festi-
val va tancar la seva segona
edició amb un gran concert final
a Can Felipa a les 10 de la nit. 

CAMPANYA4Les rebaixes d’es-
tiu han protagonitzat una arren-
cada moguda i intensa després
que gran part del sector del co-
merç fes front comú per co-
mençar-les el passat divendres
30 de juny, un dia abans de l’i-
nici tradicional de l’1 de juliol. 

El primer cap de setmana es
va viure amb intensitat als ca-
rrers més cèntrics i turístics de
Barcelona, mentre que a la res-
ta d’eixos comercials l’obertura
de botigues va ser més aviat

testimonial, segons informen
des de la Fundació Barcelona
Comerç. Tot i així, l’entitat ce-
lebra “l’arrencada positiva” de
les rebaixes i confia que suposin
un punt d’inflexió respecte d’al-
tres anys. En aquest sentit, des
de la Confederació Espanyola de
Comerç (CEC) assenyalen que es
preveu que les vendes augmen-
tin un 2% de mitjana i fins a un
5% a les zones turístiques. 

De totes maneres, des de la
fundació alerten que “tanta dis-

gregació de la temporalitat pot
fer que el consumidor no perce-
bi les rebaixes com una cosa
avantatjosa”, segons afirma el
president de l’associació, Sal-
vador Vendrell.

Una campanya que enguany,
segons Adecco, generarà 155.500
llocs de feina, un 7% més que
l’any passat. D’aquests, 31.800 es
crearan a Catalunya –lidera el
rànquing estatal–, dels quals
23.700 seran només a la pro-
víncia de Barcelona. 

Educació | Prop de 10.000 alumnes a ‘El Comerç i les Escoles’
El programa ‘El Comerç i les Escoles’ ha tancat el curs amb una nova xifra de 

participació rècord. Segons el consistori, 9.500 alumnes d’un centenar de centres 
educatius han visitat les 87 botigues que han pres part enguany en el programa. 

Aquestes són les xifres més altes des que aquest projecte va ser creat, l’any 2006. 

Les botigues es van convertir en improvisats escenaris. Foto: Eix Poblenou

Inici esperançador
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Si el Parlament de Catalu-
nya hi ha qüestions que
no pot tocar, és a dir, de-

batre, vol dir que no és un par-
lament sobirà. És com un
menor, que, si bé pot mirar in-
ternet (per fer els deures), hi ha
pàgines que té restringides pels
encarregats de la seva tutela. Si
això és així, si Catalunya és un
país no sobirà amb un Parla-
ment amb tallafocs infantil,
amb dret a decidir quatre collo-
nadetes i prou, perquè sempre
hi ha un tutor que vigila, no és
just que Catalunya aporti di-
ners com un major d’edat per

mantenir el tutor i els seus pa-
rents. No es pot ser una mica
sobirà, de la mateixa manera
que no es pot ser una mica ve-
getarià o una mica promiscu.

Si Catalunya no és sobirana
és anòmal que en altres èpo-
ques de la vida ho hagi sigut?
Si Catalunya no és sobirana és
anòmal que justament els seus
habitants en reclamin la sobi-
rania? Ara mateix al Parlament
de Catalunya hi ha temes que
no es poden ni esmentar, s’ha
de prohibir parlar-ne, perquè
posen en qüestió els límits del
regne de Felip VI (regne here-

tat de Joan Carles I, al seu torn
heretat de Francisco Franco).
Parlar del que volem per al
nostre futur, en tant que habi-
tants de Catalunya, no és legal. 

Si això és així, què han de
fer els que voten partits repu-
blicans i sobiranistes? Pensar
que els deixaran existir mentre
siguin minoria però que no
podran mai dur a la pràctica
allò que creuen just si són ma-
joria, perquè llavors posaran
en perill la unitat d’Espanya? És
tan absurd com permetre un
partit feminista a l’Iran per, un
cop assolida la majoria, prohi-

bir-li qualsevol gest per la igu-
altat entre sexes. Que em di-
guin, clarament, que votar no
em serveix de res, doncs. 

Mentrestant, dels diners
que se’n van a Madrid i no tor-
nen en diuen “solidaritat”, però
la solidaritat es tria, no s’im-
posa. I quan els impostos són
tan exagerats que provoquen
desigualtats entre els que els
paguen i els que els reben, i
per tant, injustícia, és més ex-
acte dir-ne “tributs” com sem-
pre s’ha fet. 

Empar Moliner, escriptora

Opinió

Això no es toca
Si Catalunya només pot decidir collonadetes, vigilada per un tutor,

per què pot aportar diners com un major d’edat?
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FUTBOL4El mes de juliol tot
just acaba de començar, però
això significa que els futbolistes
esgoten les darreres setmanes
de les seves vacances i estan a
punt de tornar a la feina. I la pri-
mera plantilla del Júpiter no serà
una excepció; els homes que a
partir del curs que ve entrenarà
Alberto Fernández estan a punt
de tornar als entrenaments (la
data encara no està confirmada,
però tot apunta que serà durant
la setmana del dia 17 d’aquest
mes) per tal de preparar els dos
primers reptes de cara a aquesta
temporada: una nova participa-
ció en el Torneig dels Històrics al
Guinardó i la primera ronda de la
Copa Catalunya. 

JÚPITER-LLAGOSTERA
El primer partit per als gris-i-gra-
na serà el de la Copa. Tot i que l’e-
quip va perdre la categoria el
curs passat, haver jugat a Terce-
ra divisió durant la temporada
2016-17 dóna dret a disputar la
competició del KO organitzada
per la Federació catalana de fut-
bol i després del sorteig que es va

fer dilluns passat, l’equip ja sap
que el seu primer rival en com-
petició oficial serà el Llagostera,
que visitarà el municipal de la
Verneda el dia 29 o 30 de juliol.
Si l’equip derrota el conjunt gi-
roní, quedaria exempt de la se-
gona ronda de la competició i no
tornaria a disputar la Copa fins al
cap de setmana del 12 i 13 d’agost.

NOVA CITA AMB L’HISTÒRICS
Però si hi ha una cita que els
amants del futbol català esperen
amb ganes és el Torneig d’His-
tòrics, la cita que des de fa 31 es-
tius es disputa entre alguns dels
millors equips del país.

L’escenari, com no podia ser
d’una altra manera, tornarà a
ser el municipal del Guinardó i
després del sorteig que es va fer
el dimecres de la setmana pas-
sada, el Júpiter va quedar en-
quadrat al grup 2 amb el Cer-
danyola FC i l’EC Granollers (tots
dos conjunts són vells coneguts de
Tercera) i debutarà a la compe-
tició el dimarts 1 d’agost.

Com és habitual, el format de
la primera fase de l’Històrics serà

en format triangular, amb dos
partits de 45 minuts contra ca-
dascun dels equips. El conjunt
que acabi líder del grup accedirà
a la semifinal, que ja es jugarà en
format de 90 minuts, el dissabte
5 d’agost, mentre que la final,
també en forma de partit sencer,
es jugarà el diumenge 6 d’agost.
El Júpiter defensarà la seva con-
dició d’equip que més cops ha al-
çat l’Històrics (5 vegades, les ma-
teixes que el CF Badalona).

MÉS FITXATGES
I és que, de moment, l’activitat so-
bre la gespa està aturada, però els
despatxos continuen traient fum
i el club continua anunciant in-
corporacions per perfilar la plan-
tilla amb la qual el club vol recu-
perar la categoria.

En les darreres setmanes, el
club ha fitxat Óscar Castellano,
Dani Tacón, Diego Fernández,
José Mora, Roger Peña, Gerard
Coronado, Víctor Rodríguez, Álex
Lobo i Marc Ahufinger (que tor-
na al club) i ha assegurat la con-
tinuïtat de dues peces com Mechi
i el porter Iván Fuentes.

La presentació de Peña, Coronado i Mora. Foto: CEJ

L’Històrics i la Copa Catalunya, 
primers reptes del Júpiter

» El curs 2017-18 arrencarà el darrer cap de setmana d’aquest mes
» El club segueix perfilant la plantilla que dirigirà Alberto Fernández

El Bogatell vibra amb
el millor tennis platja

TENNIS PLATJA4Entre dijous i
diumenge de la setmana passa-
da, la platja del Bogatell va ser
l’escenari de la 17a edició del
Campionat del món de Beach
Tennis de l'IFBT, que ha comp-
tat amb la col·laboració de l’As-
sociació Beach Tennis Catalun-
ya. Aquest ha estat el quart any
consecutiu que les platges del
districte han estat el lloc escollit
per a aquesta competició.

Els equips italians van ser els
grans dominadors de la cita i
van aconseguir proclamar-se
campions, tant en dones com en

homes. De fet, l’actuació dels
equips transalpins va evitar que
la selecció aconseguís uns mi-
llors resultats i els catalans van
haver de conformar-se amb la
segona posició.

Àlex Albors i Cristóbal Ramí-
rez van ser els medallistes en la fi-
nal per parelles pro (plata), men-
tre que Gerard Torres també va
aconseguir la plata en pro indivi-
dual. Pel que fa a la representació
femenina, Alexandra Jiménez va
guanyar un bronze per parelles,
igual que Esther González en la
categoria de més de 40 anys.

La Mar Bella, escenari d’un
torneig internacional de rugbi
RUGBI PLATJA4El rugbi platja
demana pas. Aquest cap de set-
mana, la platja de la Mar Bella
serà l’escenari d’una nova edició
de l’Internacional Barcelona Be-
ach Rugby Five, un campionat
consolidat com una de les cites
imprescindibles de l’estiu i que,
any rere any, reuneix equips de
tota Europa. 

Enguany hi participaran 12
equips masculins i 4 de femenins,
que voldran exhibir el seu millor
nivell, ja que el torneig puntua en
el rànquing de l’European Beach
Rugby Association (EBRA). Els

partits arrencaran demà passat i
es jugaran entre dos quarts d’11
del matí i la 1 del migdia i les 4 i
les 6 de la tarda. Les finals de la
competició es jugaran diumenge.

SMITH, NOU TÈCNIC ENGINYER
I és que les competicions estan
aturades, però el passat dia 20, els
Enginyers van anunciar el fitxatge
de Graham Smith com a entre-
nador i director tècnic de la sec-
ció de rugbi. Smith va ser entre-
nador de la selecció anglesa fe-
menina que va guanyar la Copa
del Món 2014 contra el Canadà.

Marxa | Gabe Abrahams guanya la Caminada del Dia Olímpic
El marxador andreuenc Gabe Abrahams va ser l’atleta més ràpid que va completar els 10,5

quilòmetres de la Caminada del Dia Olímpic, una prova que emmarcada en les celebracions
dels Jocs del 92 i que es va disputar diumenge passat. El circuit va arrencar i va acabar a la

plaça de les Drassanes i passava per part dels barris del districte i també de Ciutat Vella.
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AGENDA    UINZENALQ
DILLUNS 17 DE JULIOL
21:15 Bonnie Prince Billy i Bitchin Bajas oferi-

ran un concert conjunt per presentar el seu
darrer treball, Epic Jammers & Fortunate Lit-
tle Ditties. / Sala 2 Razzmatazz.

10, 12, 17 I 19 DE JULIOL
18:00 Darreres quatre sessions del taller Cuina

a la fresca, que ha preparat el Casal de barri
del Poblenou. És obligatori que tots els par-
ticipants portin un tupper de casa seva. / Ca-
sal de Barri del Poblenou.

DILLUNS 10 DE JULIOL
19:00 El professor Sergio Flores d’estiu s’enca-

rregarà d’impartir un taller de tres sessions
anomenat Foto-vacances, que inclourà ses-
sions teòritques i pràctiques a l’exterior. / Cen-
tre Cívic Besòs.

TOTA LA QUINZENA
Tot el dia Ocupar - Habitar és el nom de l’ex-

posició que mostra els treballs dels alumnes
del Màster en Fotografia i Disseny d’ELISAVA
en col·laboració amb Vila Casas. / Fundació
Privada Vila Casas.

TOTA LA QUINZENA
Tot el dia David Bowie vist per... és el títol d’u-

na l’exposició que mostra la visió particular
d’alguns fotògrafs catalans en diferents fo-
tografies als concerts del cantant. / Biblioteca
El Clot - Josep Benet.

7, 12, 14 I 19 DE JULIOL
11:00 Darreres quatre sessions del taller Intensiu

teatre joves: Construcció d'una peça teatral per
a nois i noies d’entre 13 i 17 anys. / Audito-
ri de Sant Martí de Provençals..

DIMARTS I DIJOUS
17:30 Abans-d’ahir va començar un taller d’S-

cratch perquè els nens i nenes d’entre 7 i 12
anys comencin a familiaritzar-se amb l’uni-
vers de la programació. / Biblioteca Poblenou
- Manuel Arranz.

DEMÀ 7 DE JULIOL
11:00 L’associació Mou-te pel Clot i el Camp de

l'Arpa ha preparat una matinal esportiva apta
per a totes les edats. L’activitat és gratuïta.
/ Parc del Clot.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La màgia i la fantasia envairan Sant
Martí. Durant aquest cap de setmana
se celebraran diferents espectacles
per tot el districte en el marc del pri-
mer Festival de circ.

El districte es prepara per
al seu primer Festival de circ

8 i 9 de juliol

Les sessions de conversa en anglès que
van començar a finals del mes d’abril
es faran per última vegada dilluns de
la setmana que ve. / Casal de Barri Vila
Olímpica - Can Gili Nou.

El taller de conversa en
anglès arriba a la seva fi
Dilluns 10 de juliol a les 17:30

La companyia La Valenta farà que
Sant Martí viatgi enrere en el temps fins
a l’època dels cabarets, per descobrir
també la seva part fosca. / Auditori de
Sant Martí de Provençals.

L’Auditori de Sant Martí 
es transforma en un Cabaret

Demà 7 de juliol a les 20:00

El segon cap de setmana d’aquest
mes se celebrarà el Torneig Interna-
cional Barcelona Beach Rugby Five. /
Platja de la Mar Bella.

La Mar Bella, a punt per a
un torneig de rugbi a cinc

8 i 9 de juliol
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Subirachs, fill del Poblenou, va ser un
home compromès amb el país i va
mantenir també sempre un vincle es-
tret amb la seva capital. Aquest vincle
es fa palès pel gran nombre d’obres de
l’escultor presents en carrers i edificis
de Barcelona. La seva filla el defineix
com un artista polièdric i, malgrat ser
un artista controvertit, va ser un dels
artistes catalans més importants de la
segona meitat del segle XX. 

A finals de novembre de l’any pas-
sat, a petició d’ERC el consistori es va
comprometre a analitzar i negociar la
cessió del llegat per part dels fills de
Josep Maria Subirachs. 

De moment, la família ha portat un
centenar de peces al Poblenou des
d’un magatzem per tal que en pu-
guem gaudir de forma gratuïta, però,
malauradament, de moment el govern
Colau encara no ha mogut fitxa.
Aquesta actitud és ja massa habitual
per part d’un govern que accepta tot
sovint propostes malgrat no tenir cap

voluntat per dur-les a terme. Per
aquest motiu, els representants d’Es-
querra Republicana han presentat una
proposició al plenari del Districte de
Sant Martí demanant “que es duguin a
terme les converses i s’assoleixi un
acord amb la família”. 

La ciutat, i en concret el nostre dis-
tricte, té ara l’oportunitat d’albergar en
un espai l’obra personal de l’artista.
ERC considera que “ni Sant Martí ni
Barcelona poden deixar passar l’opor-
tunitat de conservar el llegat d’un dels
nostres artistes més representatius”.

Cada vegada que el govern Colau té una
situació de crisi, com les vagues de
metro, llença als mitjans el tema del tu-
risme. Per solucionar-lo? No. Em temo
que és un recurs per tapar la seva mala
gestió. Quan poden actuar, no ho fan.

Això ho podem comprovar al nostre
districte. Els veïns i veïnes sabem que hi
ha apartaments turístics il·legals quan
veiem als balcons tovalloles de platja. És
possible que el govern no ho vegi?

Això està passant al Clot Camp de
l’Arpa. En la negociació del PEUAT, Es-
querra els vam advertir del risc que
tenia aquest barri. Aquests aparta-
ments turístics fan pujar els preus de
lloguer i expulsen els nostres veïns del
barri. A què esperen per actuar?

Lourdes Arrando
Consellera de districte

d’ERC a Sant Martí

Sant Martí
ERC insisteix a conservar i fer
públic el llegat de Subirachs

ERC força l’aprovació d’un codi ètic 
que no permetrà contractar familiars

El darrer ple municipal de l’Ajuntament de
Barcelona va donar llum verda al codi ètic i
de conducta, la norma que fixa els principis
de bon comportament i transparència al
consistori. Esquerra Republicana ha contri-
buït de manera decisiva a l’aprovació del
codi, amb un punt que fixa que cal “abste-
nir-se de nomenar personal amb qui pugui
haver-hi conflictes d’interès familiar”. Els re-
publicans entenen que “l’ètica no pot limi-
tar-se al que diu la llei, sinó que ha d’anar
més enllà”. 

Instants després de l’aprovació del codi
ètic, el tinent d’alcalde Jaume Asens va as-
segurar als mitjans que l’aportació d’ERC no
canvia res, i que en el cas del personal de
confiança “l’elecció és lliure”. Asens, per tant,
deixava la porta oberta a seguir contractant
familiars. El portaveu republicà a l’Ajunta-
ment, Jordi Coronas, va respondre assegu-
rant que “si algú renuncia a l’ètica
emparant-se en cap llei, quedarà retratat”.
Coronas va demanar que el codi ètic s’apliqui
també retrospectivament en aquells casos
on hi ha hagut conflicte d’interès familiar.
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